

海南医学院学报

Journal of Hainan Medical University

月刊 第 17 卷第 8 期(总第 99 期) 2011 年 8 月出版 1995 年 5 月创刊

主管

海南省教育厅

主办

海南医学院

协办

海南省人民医院

海口市人民医院

海南天煌制药有限公司

海口市妇幼保健院

儋州市妇幼保健院

乐东县人民医院

农垦三亚医院

编辑

海南医学院编辑委员会

出版

《海南医学院学报》编辑部

<http://hnnyy.cbpt.cnki.net/web-publication>

地址: 海南省海口市学院路 3 号
(571101)

电话: +86-898-66893391

传真: +86-898-66890465

Email: hnnyxyb@126.com

名誉主编

焦解歌

主编

刘军保

执行主编

屈顺海

印刷

海口新明印刷有限公司

发行

海南省报刊发行局

国内外公开发行

订购

全国各地邮政局

邮发代号 84-14

广告许可证

琼工商广字 018 号

中国标准刊号

ISSN 1007-1237

CN 46-1049/R

国际期刊 CODEN 编号

CODEN: HYXAAM

定价

每期 15.00 元

出版日期

2011 年 8 月 28 日

2011 年版权归主办单位所有

目 次

【基础医学】

一株具有免疫增强活性的海南红树林真菌 WC1016 的分类鉴定 牛莉娜, 王英, 饶朗毓, 等 (1009)

正交试验法优选海南九节叶中总黄酮成分提取工艺 李洪福, 刘明生, 张小坡, 等 (1012)

莫吉司坦的合成工艺的改进 黄剑, 陈年根, 钟霞 (1015)

RP-HPLC 法测定油茶籽皂苷的含量 吴向东, 彭影, 颜钫, 等 (1017)

Edaravone 体外诱导 rBMSCs 分化为神经元样细胞 胡资兵, 曾荣, 魏劲松, 等 (1021)

氯芬待因片含量测定方法学研究 余邦良, 杨柳, 王秀玲 (1025)

抵抗素在大鼠重症急性胰腺炎的表达及意义 张惠淑, 李明江, 郭少军, 等 (1028)

电针对排卵障碍不孕大鼠卵巢 MMP-9 表达影响的实验研究 朱叶, 尹德辉, 符娇文, 等 (1032)

S100B 在 BPH 合并 T₂DM 患者膀胱逼尿肌中表达的研究 徐晓亮, 刘振湘, 吕葵, 等 (1035)

【临床医学】

盐酸法舒地尔对脑梗死患者的疗效及对血清中 IL-1 β 、TNF- α 和 RHO 激酶影响的观察 李通, 田红美, 邓艳, 等 (1040)

颅脑损伤并发中枢性低钠血症的诊治体会 马兴才, 黄云波, 闭礼乐 (1043)

美托洛尔联合硝苯地平缓释片治疗原发性高血压的疗效 王卫东 (1046)

急性心肌梗死后心脏自主神经功能的动态变化及恢复 代永红 (1048)

华法令预防非瓣膜性房颤患者并发脑梗塞的疗效观察 刘富良, 蒋彬 (1051)

黄芪注射液治疗甘露醇致急性肾损伤的疗效观察 陈伟锦 (1054)

门冬胰岛素联合吡格列酮治疗肝源性糖尿病的临床观察 谭国据, 陈俏容, 林秋果, 等 (1057)

强筋健骨胶囊结合牵引治疗骨性关节炎临床分析 杨仁祥 (1060)

三维适形放疗联合化疗对局限期小细胞肺癌的治疗作用 袁淑芬 (1063)

高强度聚焦超声治疗对胰腺癌血管内皮生长因子的影响 史南, 欧善际, 彭晓晖 (1066)

匹多莫德对复发性生殖器疱疹患者白介素-13 水平的影响 李毓阳, 戴永江, 邓斌, 等 (1068)

深圳外来未婚女工生殖健康现状调查 蔡飞跃, 吴疆, 申松, 等 (1071)

微创清除术治疗颅内血肿的效果分析	
.....	吕保来, 吕继锋, 吴爱群, 等(1074)
后腹腔镜肾切除术治疗 11 例重度积水无功能肾患者报告	陈向能, 熊林(1077)
胸腰段爆裂骨折后路减压术椎管内出血原因分析与处理	张新, 张展奎, 刘恒(1080)
多发骨折脱位合并腹腔闭合伤漏诊的临床分析	马成利, 颖淑平(1083)
胃黏膜相关淋巴组织淋巴瘤 20 例临床分析	胡十齐(1085)
同期经尿道超脉冲等离子体双极电切联合气压弹道碎石术治疗良性前列腺增生并输尿管结石 28 例	熊林, 邹茜, 余书勇, 等(1088)
金玄痔科熏洗散治疗外痔 62 例临床分析	张宁(1091)
肛肠患者术后肛缘水肿的原因分析及预防	胡建华(1094)
来曲唑配合阿司匹林治疗多囊卵巢综合征排卵障碍的疗效	安小巧, 刘桂娟, 张静宇, 等(1096)
乙型肝炎病毒携带与妊娠期糖尿病关系的研究	凌奕, 吴小妹, 陈泽俊, 等(1099)
妇产科术后下肢血栓性静脉炎临床分析	刘蒙利, 范群, 谢晓彬, 等(1101)
170 例高危孕妇危险因素分析	李露(1104)
子宫内膜癌患者预后的影响因素	黄梅库(1106)
宫腹腔镜治疗女性不孕症 71 例临床分析	周麦玲(1109)
宫颈环形电切术联合保妇康栓治疗宫颈上皮内瘤变的临床研究	朱艳, 周敏(1111)
2 种方案治疗重度外阴阴道假丝酵母菌病 86 例临床观察	石瑞珊, 张丽霞(1114)
阴道镜检查在 ASC-US 患者分层管理中的作用	吴丹梅, 陈曼玲, 金松(1116)
布洛芬栓塞肛对小儿发烧降温疗效的研究	马周建, 聂玉光, 路朝勤(1119)
环氧合酶-2 与血管内皮生长因子 C 在胃癌中的表达及临床意义	梁振家(1122)
正畸与导萌手术协同矫治上颌埋伏阻生前牙的临床应用	张冰, 梁玮雄(1126)
血液透析方式对骨转运指标的影响和肾性骨病诊断意义	贾小军(1129)
无偿献血者献血反应的分析与预防	何宝红(1132)
鼻咽癌颈部转移性淋巴结的高频彩超诊断价值	叶长空(1135)
148 例某高校教师脑血流图检查分析	董桂玉(1138)
系统超声筛查在晚孕胎儿中的应用研究	陈小平, 姚志勇, 张天艳(1140)
冠状动脉多层螺旋 CT 造影检查技术及影响图像质量的因素	刘元斌(1143)
颅内动脉瘤夹闭术后持续颅内压监测的应用及护理	李国英, 裴树俊(1146)
手术切口类型核查表在手术切口界定中的应用	韩得玉, 陈茹妹, 柯雅娟(1149)
【综述·讲座】	
成人难治性癫痫药物治疗研究进展	潘鹏克(1151)

海南医学院学报
编辑委员会

顾 问: 白志勤 廖小平

李永春

名誉主编: 焦解歌

主 编: 刘军保

副主编: 陈玉民 陈志斌

执行主编: 屈顺海

中国编委(以下按姓氏笔画排列)

邓芳成 王宇田 白志明 刘明生
孙公凯 李 羲 肖劲逐 杨世忠
杨建军 张彩虹 孟志斌 易西南
郝新保 钱士匀 涂 蓉 黄元华
董克家 谢祁阳 蔡望伟 谭光宏

国际编委

Nigel J. Temperton (英国)
Jimmy Thomas Efird (美国)
Guido Favia Camerino (意大利)
Malcolm K. Jones (澳大利亚)
Viroj Wiwanitkit (泰国)
Farouk M. F. El-sabban (美国)
F. Dewolfe Miller (美国)
Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (马来西亚)
Usa Lek-Uthai (泰国)
Kabkaew L. Sukontason (泰国)
Kom Sukontason (泰国)
Kusal K Das (印度)
Luca Vannucci (捷克共和国)
Asad U Khan (印度)
Nilanjan Chakraborty (印度)
Amere Subbarao Sreedhar (印度)
Liang Qiao (香港)

英文编辑

F. Dewolfe Miller (美国)
Guido Favia Camerino (意大利)
Usa Lek-Uthai (泰国)
Malcolm K. Jones (澳大利亚)
Viroj Wiwanitkit (泰国)
Jimmy Thomas Efird (美国)
Luca Vannucci (捷克共和国)
Farouk M. F. El-sabban (美国)
Nigel J. Temperton (英国)
Asad U Khan (印度)
Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (马来西亚)

Journal of Hainan Medical University

Monthly

Vol. 17 No. 8 (Total 99)

Aug. 2011

Competent Authority

Educational Department of Hainan Province

Sponsored by

Hainan Medical University

Assisted by

Hainan Provincial People's Hospital
People's Hospital in Haikou

Hainan Tianhuang Pharmaceutical CO., LTD.

Haikou Maternity and Child Health-care Hospital

Maternity and Child Care Hospital in Danzhou

People's Hospital in Ledong County

Sanya Nongken Hospital Members of Editorial Board

Edited by

Editorial Committee of Journal of Hainan Medical University

Published by

Editorial Department of Journal of Hainan Medical University

http://hnnyy.cbpt.cnki.net/webpublication

Address: No. 3 Xuanyuan Road, Haikou, Hainan 571101

Tel: +86-898-66893391

Fax: +86-898-66890465

E-mail: hnnyxyb@126.com

Publishing Contact Person: Zhang Xian-di

Honorary Editor-in-Chief

JIAO Jie ge

Editor-in-Chief

LIU Jun-bao

Executive Editor-in-Chief

QU Shun-hai

Printed by

Haikou Xinning Printing Limited Company

Distributor

Distribution Bureau of Newspaper Magazine in Hainan Province

Publication at Home and Abroad

Domestic Subscription: Domestic Local Post Office

Postal Distributing Code

84-14

Advertisement License

Qiong 018

Chinese Standard Periodical Number

ISSN 1007-1237

CN 46-1049/R

CODEN:

HYXAAM

Price

¥15.00

Publishing Date

28th, Aug. 2011

Copyright© 2011 by the Sponsors

Contents

- Classification and identification of mangrove fungi strain WC1016 possessing immunity activity NIU Li-na, WANG Ying, RAO Lang-yu, et al. (1009)
- Selection of optimal condition for extraction of total flavonoids from *Psychotria hainanensis* by orthogonal test LI Hong-fu, LIU Ming-sheng, ZHANG Xiao-po, et al. (1012)
- Improvement in synthesis process of Mogusteine HUANG Jian, CHEN Nian-gen, ZHONG Xia (1015)
- Determination of camellia saponin content by RP-high performance liquid chromatography WU Xiang-dong, PENG Tong, YAN Fang, et al. (1017)
- Edaravone induce in vitro differentiation of rat bone marrow stromal cells into neuron-like cells HU Bing, ZENG Rong, Wei Jin-song, et al. (1021)
- Assaying of Diclofenac sodium and Codeine phosphate tablets YU Bang-liang, YANG Liu, WANG Xiu-ling (1025)
- Expression and significance of resistin in rats of severe acute pancreatitis ZHANG Hui-shu, LI Ming-jiang, GUO Shao-jun, et al. (1028)
- Influence of electroacupuncture on the expression of MMP-9 in rats with ovulation disorder ZHU Ye, Yin De-hui, FU Jiao-wen, et al. (1032)
- Expression of S100B in detrusor urinae of bladder of patients with benign prostatic hyperplasia complicated with type 2 diabetes XU Xiao-liang, LIU Zhen-xiang, LV Cai, et al. (1035)
- Effect of hydrochloride fasudil on IL-1 β , TNF- α and RHO kinase in serum of patients with cerebral infarction LI Tong, TIAN Hong-ying, DENG Yan, et al. (1040)
- Diagnosis and treatment of craniocerebral injury with central hyponatremia MA Xing-cai, HUANG Yun-bo, BI Li-le (1043)
- Effect of Metoprolol combined with extended release Nifedipine tablets on primary hypertension WANG Wei-dong (1046)
- Clinical analysis of cardiac autonomic nervous function after acute myocardial infarction DAI Yong-hong (1048)
- Effect of Warfarin on nonvalvular atrial fibrillation complicated with cerebral embolism LIU Fu-liang, JIANG Bin (1051)
- Effect of Radix Astragali injection on acute renal injury due to mannitol CHEN Wei-jin (1054)
- Effect of combination therapy of insulin aspart and Pioglitazone on hepatogenic diabetes TAN Guo-ju, CHEN Qiao-rong, LIN Qiu-guo, et al. (1057)
- Effect of Qiangjinjiang capsule on osteoarthritis YANG Ren-xiang (1060)
- Effect of three-dimensional conformal radiotherapy combined with chemotherapy on limited small cell lung cancer YUAN Shu-fen (1063)
- Effect of high intensity focused ultrasound on serum vascular endothelial growth factor in patients with pancreatic neoplasm SHI Nan, OU Shan-ji, PENG Xiao-hui (1066)
- Effect of pidotimod on interleukin-13 of patients with recurrent genital herpes LI Yu-yang, DAI Yong-jiang, DENG Bin, et al. (1068)
- Healthy status of reproductive system of female unmarried migrant workers in Shenzhen CAI Fei-yue, WU Jiang, SHEN Song, et al. (1071)
- Effect of microinvasive surgery on intracranial hematoma LU Bao-lei, LU Ji-feng, WU Ai-qun, et al. (1074)

Editorial Board of Journal of Hainan Medical University

Consultants

BAI Zhi-qin, LIAO Xiao-ping,
LI Yong-chun

Reputation Editor-in-Chief

JIAO Jie-ge

Editor-in-Chief

LIU Jun-bao

Associate Editor-in-Chief

CHEN Yu-min, CHEN Zhi-bin

Executive Editor-in-Chief

QU Shun-hai

Members of Editorial Board

Nigel J. Temperton (UK)

Jimmy Thomas Efird (USA)

Guido Favia Camerino (Italy)

Farouk M. F. El-sabban (PhD, U. S. A.)

F. Dewolfe Miller (PhD, U. S. A.)

Malcolm K. Jones (PhD, Australia)

Viroj Wiwanitkit (MD, Thailand)

Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (PhD, Malaysia)

Usa Lek-Uthai (PhD, Thailand)

Kabkaew L. Sukontason (PhD, Thailand)

Kom Sukontason (PhD, Thailand)

Kusal K Das (PhD, India)

Luca Vannucci (PhD, Czech Republic)

Asad U Khan (PhD, India)

Nilanjan Chakraborty (PhD, India)

Amere Subbarao Sreedhar (PhD, India)

Liang Qiao (PhD, Hongkong)

DENG Fang-cheng (MD, China)

WANG Yu-tian (MD, China)

BAI Zhi-ming (MD, China)

LIU Ming-sheng (MD, China)

SUN Gong-kai (MD, China)

LI Xi (MD, China)

XIAO Jin-zhu (MD, China)

YANG Shi-zhong (MD, China)

YANG Jian-jun (MD, China)

ZHANG Cai-hong (MD, China)

MENG Zhi-bin (MD, China)

YI Xi-nan (MD, China)

HAO Xin-bao (MD, China)

QIAN Shi-yue (MD, China)

TU Rong (MD, China)

HUANG Yuan-hua (MD, China)

DONG Ke-jia (MD, China)

XIE Qi-yang (MD, China)

CAI Wang-wei (MD, China)

TAN Guang-hong (MD, China)

English Editors

F. Dewolfe Miller (PhD, U. S. A.)

Guido Favia Camerino, Italy

Usa Lek-Uthai (PhD, Thailand)

Malcolm K. Jones (PhD, Australia)

Viroj Wiwanitkit (PhD, Thailand)

Jimmy Thomas Efird Honolulu, USA

Luca Vannucci (PhD, Czech Republic)

Farouk M. F. El-sabban (PhD, U. S. A.)

Nigel J. Temperton London, UK

Asad U Khan (PhD, India)

Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (PhD, Malaysia)

- Retroperitoneal laparoscopic nephrectomy for nonfunctioning kidney with severe hydro-nephrosis: a report of 11 cases CHEN Xiang-neng, XIONG Lin(1077)
- Cause and treatment of hematorrhachis after posterior decompression for burst fractures of thoracolumbar segment ZHANG Xin, ZHANG Zhan-kui, LIU Heng(1080)
- Misdiagnosis of multiple fracture and dislocation complicated with closed abdominal injury MA Cheng-li, Zhen Shu-ping(1083)
- Analysis of 20 cases with gastric mucosa-associated lymphoid tissue lymphoma HU Shi-qi(1085)
- Treating benign prostatic hyperplasia complicated with ureteral calculus with simultaneous bipolar plasmakinetic superpulse transurethral resection of the prostate and pneumatic lithotripsy in treatment of; a report of 28 cases XIONG Lin, ZOU Qian, YU Shu-yong, et al. (1088)
- Clinical efficiency of Jinxuan washing powder on external hemorrhoids: Analysis of 62 cases ZHANG Ning(1091)
- Cause and prevention for edema of the anal verge of patients with anorectal diseases after surgery HU Jian-hua(1094)
- Effect of Letrozole combined with aspirin on ovulation dysfunction due to polycystic ovarian syndrome AN Xiao-qiao, LIU Gui-juan, ZHANG Jing-yu, et al. (1096)
- Relationship between hepatitis B virus and gestational diabetes mellitus LING Yi, WU Xiao-meи, CHEN Ze-jun, et al. (1099)
- Thrombophlebitis of lower extremities after the surgery due to obstetric and gynecological diseases LIU Meng-li, FAN Qun, XIE Xiao-bin, et al. (1101)
- High risk pregnancy: Analysis of 170 cases LI Lu (1104)
- Factors affecting prognosis of endometrial cancer HUANG Mei-ku(1106)
- Treating infertility with hysteroscopy-laparoscopy: Clinical analysis of 71 female patients ZHOU Mai-ling(1109)
- Clinical efficiency of cervical loop electrosurgical excision procedure combined with Fu-kang suppository on cervical intraepithelial neoplasia ZHU Yan, ZHOU Min(1111)
- Effects of fluconazole and fluconazole combining with Chlorquinaldol-Promestriene on Vulvovaginal candidiasis SHI Rui-shan, ZHANG Li-xia(1114)
- Application of electronic colposcopy test in the management of ASC-US patients WU Dan-meи, CHEN Man-lin, JIN Song(1116)
- Antipyretic effect of embolization by Ibuprofen on fever in children MA Zhou-jian, NIE Yu-guang, LU Chao-xun(1119)
- Expressions and clinical significance of VEGF-C and COX-2 in patients with gastric cancer LIANG Zhen-jia(1122)
- Effect of orthodontic uprighting and edgewise technique on impacted anterior maxillary teeth ZHANG Bing, LIANG Wei-xiong(1126)
- Effect of hemodialysis on different indices of bone transportation and its significance in the diagnosis of renal osteodystrophy JIA Xiao-jun(1129)
- Analysis and prevention of donor-induced reactivity among volunteer donors HE Bao-hong(1132)
- Value of metastatic cervical lymph node in diagnosis of nasopharyngeal carcinoma YE Chang-kong(1135)
- Cerebrovascular health status of 148 teachers from a local university DONG Gui-yu (1138)
- Clinical value of systemic ultrasound examination of fetuses during late pregnancy CHEN Xiao-ping, YAO Zhi-yong, ZHANG Tian-yan(1140)
- Application and impacting factors of multilayer spiral CT of coronary artery LIU Yuan-bin(1143)
- Monitoring of intracranial pressure for patients underwent surgery of intracranial aneurysm clipping LI Guo-ying, PEI Shu-jun(1146)
- Application of surgical incision supervision after surgery HAN De-ju, CHEN Ru-meи, KE Ya-juan(1149)